原党史与文献研究

2021 | *01* / NO. *286* (双月刊)

目 录

名家视角	抗战胜利后中国共产党对和平民主的争取	…罗平汉(5)
改革史论	改革开放视野下拓展知青返城研究的四条路径	···易海涛 (16)
	比照、借鉴、超越:中国改革开放与苏东改革经验——————	·····文世芳 (28)
			20)
专题研究	五四运动后马克思主义中国化的肇始及其深远影响——————	…徐 行(45)
	政治与艺术交融:中共在海陆丰的革命音乐活动	…梅世昌 (56)
	身体与伦理:从歌谣看中央苏区的两性关系	····耿殿龙(65)
文献解读	《中国共产党关于反对国民党无耻蹂躏民众利益的宣言》之讨论		
			7()
		…张清华(16)

编辑部主任:谢涛编辑部副主任:罗素敏

博硕新论

因势而新: 抗战时期中共在国统区的宣传工作

——以《群众》周刊为中心 ------李焰彬 (95)

研究综述

地方的五四运动:从"边缘"回应到地方"中心"

本刊启事:来稿不退,请作者自留底稿,不要一稿多投;稿件文责自负,如有侵权行为或不实之处,本刊不负任何连带责任;凡本刊录用的作品,即视 为本刊已获得相关的网上传播、汇编、出版、电子和录音录像制品等权利,本刊向作者支付的稿酬,已包含上述各项权利的报酬,如有特殊要求、请提 前说明。

责任编辑:罗素敏 校对:黄 洁

CONTENTS

The CPC's Struggling for Peace and Democracy after the Victory of the				
Anti-Japanese War	Luo Pinghan (5)			
The Four Paths of Expanding the Study on the Educated Youth Returning to City in the				
Perspective of Reform and Opening-up	Yi Haitao (16)			
Comparison, Reference , Transcendence: Chinese Reform and Opening-up and				
Soviet Union and Eastern Europe's Reforming Experience	Wen Shifang (28)			
The Origin of Sinicization of Marxism after the May Fourth Movement and Its Profound	d			
Impact	Xu Xing (45)			
Mixture of Politics and Art: the CPC's Revolution Music Movements in				
Hailufeng Area	Mei Shichang (56)			
Body and Ethic: Study on the Gender Relationship in Central Soviet Area in the				
Perspective of Folk Songs	Geng Dianlong (65)			
Discussion on the CPC's Manifesto about Opposing KMT Shamelessly Devastating the				
Mass' Interest	-Zhang Qinghua (76)			
The Trilateral Game of the Situation in Shaanxi in the Early 1930s	Jin Yi (84)			
Update with Situation: the CPC's Propaganda Work in the KMT-controlled Areas in the				
Period of Anti-Japanese War				
——Taking <i>The Masses Weekly</i> as the Center	Li Yanbin (95)			
The May Fourth Movement in Local Areas: from "Fringe" Response to Local "Center"				
with Hunan and Zhejiang as the Cases	Pang Yi (104)			